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Vragen genummerd en vet getypt. 
 
Organiseren van leefbaarheid 
 
Beide gemeenten hebben een gelijke visie met daarnaast werken aan een kanteling waardoor 
verbindingsfunctie en makelaarsfunctie, regiefunctie en verwijzingsfunctie beter kunnen worden 
uitgewerkt. Met daarbij de constatering dat daarnaast tussen de gemeenten er een verschil is in 
uitvoering van beleid en verschil in implementatiesnelheid.  
1A Is dit allemaal voldoende uitgediept? 
In fase 1 van het onderzoek, is met name gezocht naar redenen om NIET verder te onderzoeken of 
fusie een antwoord is op de voorliggende maatschappelijke vraagstukken. We hebben geconstateerd 
dat er verschillen zijn tussen beide gemeenten en dat die verschillen in de uitvoering liggen. Een deel 
van die verschillen wordt in de komende jaren teniet gedaan door bijvoorbeeld de decentralisaties. 
Voor fase 1 is hiermee de vraag voldoende uitgediept. 
1B Kan wanneer we verder gaan in fase 2 dit nader v erkend worden? 
Deze vragen moeten zeker in fase 2 verder uitgediept worden. In fase 2 en de latere fasen wordt er 
juist veel aandacht besteed aan de wijze van afschalen, dus o.a. het organiseren van leefbaarheid in 
dorpen en wijken. In fase 2 en de later fasen willen we richting geven aan hoe een eventuele 
gefuseerde gemeente dit gaat vorm geven.   
 
Oude IJsselstreek doet meer aan uitbesteding en Doetinchem doet meer zelf. Dat zijn grote 
verschillen. 
2A Gaat Oude IJsselstreek meer op Doetinchem lijken  of andersom? 
Beide gemeenten hebben dezelfde sturingsfilosofie: overlaten aan anderen waar het kan, zelf doen 
waar dat noodzakelijk is. Praktische afwegingen binnen dit kader worden soms anders gemaakt. Voor 
een eventuele nieuwe gemeente moeten deze afwegingen opnieuw worden gemaakt. Daarbij speelt 
ook een rol dat die nieuwe gemeente een centrumfunctie wil invullen voor de Achterhoek.  
2B Kan daaraan meer richting worden gegeven in fase  2 mochten we daartoe besluiten? 
Ja. In fase 2 en ook fase 3 (herindelingsontwerp) wordt dit verder uitgewerkt.  
 
Er zit een groot verschil in voorzieningen, stadgeoriënteerde in gemeente Doetinchem en daarnaast 
heeft gemeente Oude IJsselstreek dit veel meer georganiseerd in de dorpen/kernen. Daarbij komt dat 
er verschillend wordt omgegaan met eigendom, exploitatieopzet, onderhoud en beheer.  
3A Behouden we voldoende maatwerk in de toekomst? 
Het houden van maatwerk, het afschalen naar dorpen en wijken, is een van de kernpunten van dit 
fusieonderzoek. Als college willen we juist dit aspect borgen in een eventueel gefuseerde gemeente.  
3B Hoe borgen we dat?  
Het college en de gemeenteraad staan samen aan het roer bij dit onderzoek. Wij zullen bij de 
afsluiting van fase 2 een uitgewerkte visie neerleggen hoe we schaalvoordelen willen gebruiken om 
juist dat maatwerk in de dorpen en de wijken te kunnen doen.  
 
Wijkwerk en inspraak  
 
Doetinchem werkt wijkgericht, wijkwerk vooral binnen het sociale domein en heeft daarbij de inspraak 
geregeld via koffiegesprekken, inloopavonden en atelier sessies. 
Oude IJsselstreek werkt met wijkteams maar vooral gericht op beheer van het gebied waarbij de focus 
nog niet ligt op sociaal gebied. Belangenverenigingen en wijkraden zijn betrokken bij plan- en 
besluitvorming. Daarnaast is ervaring opgedaan met burgerforum en burgerjury.  



De beide visies van beide gemeenten zijn op dit geheel wel gelijk. Alleen wordt een tempo -verschil 
wordt geconstateerd. En de inspraak is iets anders ingevuld.  
4    Er wordt geëindigd met een drietal punten (zie  pagina 7). Is daar in fase 2 een punt aan toe 
te voegen namelijk: Geef richting aan welke nodig i s ten aanzien van inspraak tenzij dit al in het 
harmoniseren van beleid- en uitvoeringsvelden wordt  meegenomen?  
Oude IJsselstreek start in januari met wijkwerk in de volle breedte (alle domeinen). De beide 
gemeenten ontwikkelen zich wat wijkwerk betreft in dezelfde richting. Het sociale domein, veiligheid en 
beheer worden steeds meer gecombineerd. Wat betreft de wijze waarop inspraak wordt ingericht, dat 
kan zeker een onderdeel vormen van latere fasen. Eventueel kan hier ook een gecombineerde 
raadswerkgroep voor worden opgezet, die juist dit onderwerp uitwerken.  
 
Meerwaarde 
 
Er staat teveel algemeenheden ten aanzien van de meerwaarde in het stuk. 
5A Wat moeten we de burger nu duidelijk maken en wa t niet?  
5B Wat is nu echt de meerwaarde en hoe ga je dat co ncreet maken?  
Onze regio staat onder druk. Door de krimp van de bevolking kunnen we onze voorzieningen niet op 
pijl houden. Om ervoor te zorgen dat we een aantrekkelijk gebied blijven, is schaalvergroting nodig. 
Alleen door een sterkere gemeente te worden, kunnen we voorzieningen behouden door in dorpen en 
wijken oplossingen te vinden en door landelijk en Europees voor ons geld te vinden. In de bijgevoegde 
meerwaarde matrix vindt u een aantal uitgewerkte onderwerpen.  
5C   Aan het college de vraag de meerwaarde voor bu rgers beter in kaart te brengen voor 13 
december 2012, voordat het in de raad komt. We will en hier een nadere uitwerking over. We 
willen dus graag een concretisering van de meerwaar de voor burgers. 
U ontvangt hiervoor een matrix waarbij een aantal onderwerpen heel concreet zijn uitgewerkt.  
5D   Kan fase 2 vooral laten zien hoe leegstand in schoolgebouwen door samen te gaan beter 
opgelost kan worden? 
Wij zullen dit onderwerp meenemen in de vervolgfasen van het onderzoek.  
 
Regio en provincie 
 
Er zal rekening gehouden moeten worden met de regio en regionale ontwikkelingen 
6A Wat heeft het rondje van beide burgemeesters opg eleverd? 
Het heeft met name opgeleverd dat andere gemeenten er gematigd positief tot positief tegenover 
staan. Er zijn gemeenten die hebben aangegeven van de centrumfunctie gebruik te willen maken. Ook 
is aangegeven dat andere gemeenten zich zorgen maken dat er geen arrogante, grote gemeente 
wordt gevormd.  
6B En wat betekent dit voor de toekomst? 
Dit betekent dat we bij fusie een organisatie zullen maken, waar anderen makkelijk bij aan kunnen 
sluiten voor ambtelijke samenwerking. Daarnaast zullen we een bestuursstijl moeten ontwikkelen, 
waarbij samenwerken en faciliteren voorop staat en niet de arrogantie van de grotere getallen.  
6C   Wat betekent de samenwerking die niet is doorg egaan bij andere gemeenten in de 
discussie tussen gemeente Oude IJsselstreek en geme ente Doetinchem? (Bij die andere 
gemeenten was sprake van een ambtelijke samenwerkin g en geen bestuurlijke samenwerking). 
Dit heeft ons gesterkt in de overtuiging dat we tot een bestuurlijke (volledige)  fusie moeten overgaan.  
6D Wat heeft het gesprek met de provincie opgelever d? 
De provincie heeft aangegeven positief tegenover de ontwikkeling te staan. Wij hebben de provincie 
gevraagd hun standpunt t.a.v. dit onderzoek in een brief te verwoorden. U ontvangt z.s.m. Een 
afschrift van deze brief.  



6E Wat is er uit de gesprekken met de omliggende ge meenten gekomen? 
Zie beantwoording 6A 
 
Aandachtspunt fase 2:opschalen en afschalen 
 
7    We vinden het goed gevonden van opschalen en a fschalen, maar wat precies de betekenis 
is voor de burgers zal duidelijker moeten worden. 
Daar zullen we in fase 2 aandacht aan besteden en in de meerwaarde matrix vindt u daar ook een 
aanzet voor.  
 
Overige vragen VVD rotonde 29 november 2012 fusieon derzoek 
 
In de draagvlakpeiling bij de inwoners is een grote en actieve rol weggelegd voor raadsleden. 
8A   Is hiervoor voldoende tijd, kwaliteit  en capa citeit  aanwezig? 
8B   Welke alternatieven zijn er voorhanden? 
In de onderzoeksopdracht is het vormgeven van de draagvlakpeiling aan de raadswerkgroep 
gevraagd. Het college legt deze vragen daarom voor aan de raadswerkgroep.   
 
 


